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hasseltse wijnbar is beste van vlaanderen

Dito uit Hasselt is verkozen tot beste wijnbar van Vlaanderen. De zaak 
van Linde Jorissen en Peter Tholen kreeg een overweldigende meerder-
heid van de stemmen.

De finale ging tussen 5 wijnbars van overal in Vlaanderen. Zij streden om 
de titel van My Favourite Rueda Winebar.

Dito werd zo’n 2 jaar geleden geopend. De wijnbar heeft een aanbod van 
meer dan 200 wijnen, voornamelijk uit ‘verre’ wijnlanden als Zuid-Afri-
ka, Chili, Australië, Argentinië, enzovoort. Daarnaast ook klassiekers uit 
Frankrijk en Duitsland. Tot slot heeft Dito ook een leuk assortiment uit 
België. De wijnen kunnen in de shop worden gekocht of in de bar (20 
plaatsen) geproefd worden. 

Elke dag brengt Made in Limburg de belangrijkste nieuwsfeiten over ondernemers en KMO’s in 
Limburg. Hier een greep van de meest gelezen artikels of meest spraakmakende nieuws van de 
afgelopen maand. 

top 5 artikels
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Bart koninckx neemt aandelen van stefan kerkhofs over

Stefan Kerkhofs, bezieler van de Fungroup, heeft zijn 50%-aandeel in het 
evenementenbureau To The Point Events verkocht aan vennoot en mede-
stichter Bart Koninckx. “Ik ben enorm fier op wat de de afgelopen 10 jaar 
bij To The Point hebben opgebouwd,” zegt Stefan Kerkhofs. “Ik heb echter 
de handen meer dan vol met andere projecten, zoals Dinner in the Sky. 
Vandaar dat ik met het volste vertrouwen de zaak overlaat aan Bart.”

“De afgelopen jaren hebben we samen onwaarschijnlijk mooie evene-
menten in België mogen organiseren,” aldus Bart Koninckx. “En dit gaat 
de volgende jaren zeker niet veranderen, want het orderboekje van To The 
Point Events ziet er meer dan goed uit. Gezien onze uitstekende reputa-
tie en de capaciteiten van het huidige team, zal er operationeel niet veel 
veranderen. Trouwens, Stefan blijft nog achter de schermen meewerken.”
“Voor mij waren het 10 fantastische jaren, waar ik met voldoening op te-
rug kan kijken,” zegt Stefan Kerkhofs nog. “Zo hebben we diverse awards 
gewonnen en zijn we het 3de beste evenementenkantoor van België ge-
worden. Deze eer valt ons al een aantal jaren te beurt en zal niet snel 
veranderen.”

Zelf gaat hij zich nu nog meer bezighouden met Dinner in The Sky. ““We 
hebben de rechten van Dinner in The Sky USA verkocht aan een investe-
ringsmaatschappij, die ons wil betrekken bij de uitrol. Er zijn bijvoorbeeld 
enkele leuke deals met grote Amerikaanse bekendheden in de maak. In 
de toekomst zal ik dus nog veel meer moeten gaan reizen. Vanuit de lucht 
zal ik wel het reilen en zeilen bij To The Point met veel belangstelling blij-
ven volgen.”

Elke dag brengt Made in Limburg de belangrijkste nieuwsfeiten over ondernemers en KMO’s in 
Limburg. Hier een greep van de meest gelezen artikels of meest spraakmakende nieuws van de 
afgelopen maand. 

top 5 artikels
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nelissen gaat 22 miljoen in bedrijf pompen

Nelissen Steenfabrieken uit Lanaken heeft de investeringsplannen voor 
de komende 3 jaar bekendgemaakt. Er wordt maar liefst 22 miljoen euro 
vrijgemaakt. Het grootste deel daarvan gaat naar een gloednieuw kan-
toorgebouw, waar ook een toonzaal voor de bakstenen in ondergebracht 
zal worden.

Op de plaats waar nu de kantoren gevestigd zijn, zal in de volgende fase 
een uitbreiding van de productie gerealiseerd worden.

De plannen die nu voorliggen moeten 30 nieuwe jobs opleveren.

Elke dag brengt Made in Limburg de belangrijkste nieuwsfeiten over ondernemers en KMO’s in 
Limburg. Hier een greep van de meest gelezen artikels of meest spraakmakende nieuws van de 
afgelopen maand. 

top 5 artikels
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Elke dag brengt Made in Limburg de belangrijkste nieuwsfeiten over ondernemers en KMO’s in 
Limburg. Hier een greep van de meest gelezen artikels of meest spraakmakende nieuws van de 
afgelopen maand. 

top 5 artikels

Giuliano Bruno opent restaurant naast kinepolis hasselt

Na de succesvolle lancering van het restaurantconcept Giuliano in Maas-
mechelen Village, opent ondernemer Giuliano Bruno weldra zijn tweede 
vestiging. In Hasselt zal de voormalige Hollywood Studio, naast het bio-
scoopcomplex Kinepolis, volledig gerenoveerd worden tot een Italiaanse 
eetgelegenheid.

Net als in Maasmechelen Village is er een investering van meer dan 1 
miljoen euro voorzien voor de totale inrichting. Op een oppervlakte van 
850 m2 kan Giuliano zo’n 220 klanten ontvangen, inclusief 60 zitplaat-
sen op het buitenterras. Een gezellige lounge zal dienen als aperitief- en 
wachtruimte.

Er zullen zo’n 40 medewerkers aan de slag kunnen. De zaak is 7/7 dagen 
geopend, zowel voor de lunch als voor de bezoekers die voor en na de film 
een hapje willen eten. De gerechten kunnen er ook afgehaald worden.

De opening van Giuliano Hasselt is voorzien in maart 2017 als de ver-
bouwingswerken zijn afgelopen.
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nieuw shoppingcenter Beringen meteen beste van België

De Belgian Luxembourg Council of Retail and Shopping Centers (BLSC) 
heeft zopas voor de zevende keer de Shopping Awards uitgereikt. Be-MI-
NE Boulevard, het relatief nieuwe winkelcentrum op de voormalige mijn-
site van Beringen, ging aan de haal met de hoofdprijs en werd verkozen 
tot beste retailpark van het land.

De jury was unaniem en omschreef het retailpark op de voormalige mijn-
site als “een perfecte integratie van winkels in de historische context van 
het industrieel erfgoed”.

Het project van Retail Estates en be-MINE (Democo, Van Roey en LRM) 
is een ontwerp van de architectenbureaus UAU collectiv (Hasselt) en Jas-
pers-Eyers (Hasselt, Brussel). Be-MINE Boulevard opende zijn deuren in 
september 2015. De 15.000 m² verkoopsoppervlakte was vrijwel on-
middellijk verhuurd.
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ceo Binnenstebuiten

“mensen met een passie 
 maken het veRschil”
louis Kemps (47) is een selfmade man. Van bedrijfsjurist bij Gedilo bouwde hij zijn carrière uit tot eigenaar 

en bestuurder van meer dan tien bedrijven, samen goed voor 1.300 werknemers. Een rasechte serial en-
trepreneur, die schijnbaar moeiteloos zijn verantwoordelijkheden combineert met enkele fanatieke hobby’s en 
zijn gezin.  
 
Het hele verhaal noteerden we tijdens een verfijnd diner in restaurant Aen de Kerck van Melveren. Een topzaak, 
waar Limburg fier op mag zijn. Gastheer Arnaut Coëme houdt van de Franse keuken en zal, waar mogelijk, 
streekeigen lekkers van Haspengouw in de menu’s verwerken. Wij vonden het top! 

Aen de KercK
vAn Melveren

Vooraf

Filet van griet, witloof en schorseneren, mousse 
van Comté en schuim van champignon met 

cherry-azijn

De hoofdmoot

Hinde met knolselder, veenbes, spruitenblaadjes 
en een portobello champignon, gevuld met 

aardappel en kruidenkorst

Om te besluiten

Durondeau-peer met gebrande meringue, 
mousse van donkere chocolade en ijs van cara-

mel met fleur de sel

Daarbij

Witte Bourgogne: Chassagne Montrachet Latour
Rode Bordeaux (Margaux): Zédé de Labégorce
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ceo Binnenstebuiten

voorAf

“Mijn vader was gynaecoloog en ook mijn grootva-
der was geneesheer. Allicht heb ik van daar dus wel 
wat ondernemerszin meegekregen,” zo steekt Lou-
is Kemps, een geboren en getogen Diestenaar, van 
wal. “Daarenboven heb ik al vrij jong mijn moeder 
verloren, waardoor ik wel verplicht was verantwoor-
delijkheid te nemen en op eigen benen te staan. Zo 
ging ik als eerste studentenjob als schilder aan de 
slag. Keldermuren witten voor Shoe Post. Een goede 
leerschool… Voor mijn hogere studies ben ik niet in de 
familiale voetsporen getreden. Vooral omdat ik zag 
hoe vaak mijn vader ’s nachts uit de veren moest. 
Dat zag ik toch niet zo zitten, en zo ben ik Rech-
ten gaan studeren en ben nooit verder geraakt dan 
hobby-gynaecoloog (lacht) . Ik was amper 19 toen 
ik mijn latere vrouw leerde kennen. Een Limburgse 
(Nathalie Vanden Dries), die me overtuigde om naar 
Hasselt te verhuizen.  Haar vader (ere-voorzitter van 
Voka Limburg, Cyriel Vanden Dries), had als mede-
werker van de personeelsdienst van de Kempische 
Steenkoolmijnen,  de vzw Gedilo opgericht, die zich 

bezighield met arbeidsge-
neeskundig toezicht. 

Daar kon ik 
aan de slag 

als be-

drijfsjurist.” Louis Kemps dokterde vervolgens een 
vennootschapsstructuur uit voor de vzw, en stap-
te mee in het kapitaal. “Daarna heb ik via een MBO 
alle andere partners uitgekocht en het geheel van 
diensten die we intussen hadden uitgebouwd, om-
gedoopt tot Encare.” Tot in 2007, toen het bedrijf 
met 500 vaste medewerkers en 450 zelfstandigen, 
werd verkocht aan Mensura. Louis Kemps bleef nog 
even aan boord, maar zocht al snel zijn heil in an-
dere start-ups. “Samen met Koen Janssen was ik al 
gestart met Ucare, dat zich specifiek met outplace-
ment ging bezighouden. Daarna, in 2009, heb ik sa-
men met Koen, Luc Lormans (ServiceNet) en Karin 
Van De Velde (Callexcell) het uitzendkantoor Tobasco 
nieuw leven ingeblazen. Als meest recente wapen-
feit hebben we dan de holding ItzU opgericht (spreek 
uit als it’s you), waar bedrijven onder zitten als Uca-
re, Tobasco, SalesForYou, ServiceNet, enzovoort. In 
totaal goed voor zo’n 1.300 mensen en een omzet 
van 60 miljoen euro.” Dat is echter lang niet alles. 
“Ik ben ook mede-eigenaar van Rabbit, een bedrijf 
dat onder private label groentesalades maakt voor 
supermarktketens in binnen- en buitenland. Daar 
werken zo’n 100 mensen in een nieuwe fabriek van 
4000 m2. En verder zit ik nog in immobiliën en in 
nog heel wat andere bedrijven als actieve vennoot of 
kapitaalverstrekker, maar dat zou ons te ver leiden.”

Vooraf

Filet van griet, witloof en schorseneren, mousse van 
Comté en schuim van champignon met cherry-azijn



ceo Binnenstebuiten

de hoofdMoot

Of er een rode draad zit in deze activiteiten? “Mijn 
focus ligt op ‘people business’, dus heeft alles wat ik 
doe, wel met mensen en hun werk te maken. Wat ik 
probeer is om iedereen zich te laten uitleven in wat 
hij of zij graag doet. We gaan op zoek naar de com-
petenties van ieder individu en kijken wat hun passie 
is. Deze ‘strength based’ filosofie is dat mensen die 
op een gepassioneerde manier met hun werk bezig 
zijn, nooit het gevoel hebben dat ze echt aan het 
werken zijn. Het is zo dat wij in onze business het 
verschil maken. Goede, gedreven mensen rondom je 
verzamelen, dat is de kunst van een ondernemer. Als 
je met hen iets kunt uitdokteren, op poten en zetten 
en naar het succes leiden… Dat is toch het mooiste 
dat er is?” 

Concreet is Louis 

Kemps verantwoordelijk voor Ucare en SalesForYou 
(verkoopsaudit, coaching, aanwerving van salesta-
lenten, enzvoort). In loopbaanbegeleiding is Ucare de 
marktleider in België, voor outplacement staan ze in 
de top 3. “Ik neem zelf nog altijd een heel actieve 
rol op in deze bedrijven. Ik ben ’s ochtends vroeg op 
kantoor of bij klanten. Menselijke interactie is be-
langrijk voor mij. Ik luister graag naar klanten, ook 
als ze opmerkingen of zelfs klachten hebben. Daar 
leer ik telkens weer uit en het verhoogt de focus om 
telkens beter te doen. Er is altijd marge tot verbete-
ring. Liefst zo klein mogelijk, maar dat echt alles in 
orde is, dat kan bijna niet. Ik vind het ook niet erg dat 
iemand een fout maakt, zolang hij of zij er maar uit 
leert. Volgende keer beter.” 

En als het lukt, mag dat ook gevierd worden. “Zeker, 
we zijn bij onze bedrijven niet vies van een feestje… 
Dat hoort erbij. Work hard, play hard. Van het leven 

genieten, moet je ook op het werk doen.”

De hoofdmoot

Hinde met knolselder, veenbes, spruitenblaad-
jes en een portobello champignon, gevuld met 

aardappel en kruidenkorst

10
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ceo Binnenstebuiten

Om te besluiten

Durondeau-peer met 
gebrande meringue, 
mousse van donkere 

chocolade en ijs  
van caramel  

met fleur de sel

oM te besluiten

Met het geweldige parcours dat Louis Kemps heeft af-
gelegd, neemt hij vooralsnog geen genoegen. Hij blijft 
ambitieus. “Absoluut. Ik ben binnen ItzU ook verant-
woordelijk voor fusies en overnames (M&A), en op dat 
vlak staat er nog wel wat aan te komen. Steeds in de 
‘people business’, dus complementair met wat we nu 
doen. Er zijn nog opportuniteiten en uitdagingen ge-
noeg. Ik zie me nog niet op pensioen gaan (lacht). De 
adrenaline om mooie dingen op te bouwen, stroomt 
nog steeds. Al is het doel niet om de grootste te zijn in 
omzet of werknemers, wel om de beste te zijn in al onze 
niches.” 

Nog wat meer genieten, hoort eveneens bij de toe-
komstplannen van Louis Kemps. Ook privé. “Ik ben een 
gepassioneerd natuurliefhebber, wat zich vooral uit in 
de jacht”, vertelt hij. “In Veulen (Heers) heb ik een do-
mein om te gaan jagen en om actief de natuur beter 
te maken. Ik ben er ook een vakantiewoning aan het 
bouwen, om er een bed & breakfast van te maken. De 
handenarbeid die daarbij komt kijken, ontspant me. Af 
en toe me eens fysiek uitleven kan deugd doen. Dat heb 
ik allicht overgehouden van vroeger, toen ik een niet-on-
verdienstelijk basketter was.” De ondernemer heeft nog 
meer sportieve interesses. “Ik ben ook actief in de paar-
densport, met enkele professionele ruiters zelfs, en we 
gaan met ItzU een triatlonploeg oprichten. Luc Van Lier-
de wordt de coach. Het zal dus van hoog niveau zijn.” 

Kijkt een ondernemer van 47 ook al naar de volgende 
generatie als het over ondernemen gaat? “Mijn kin-
deren mogen zeker ondernemer worden, maar ik ga 
ze niet in die richting duwen. Ze moeten doen wat ze 
graag doen en waar ze energie van krijgen. Wat ik wel 
stimuleer is dat ze zelfstandigheid, discipline en verant-
woordelijk aanleren. Ze pikken dat goed op. Eén van 
mijn dochters heeft er bijvoorbeeld zelf voor gekozen 
om naar een Franstalig internaat te gaan. Ik vind dat 
super. Onze andere dochter heeft enkele maanden in 
Bormeo vrijwilligerswerk gedaan. Een hele ervaring, die 
haar geleerd heeft hoe goed we het in België eigenlijk 
hebben. En onze zoon, Louis jr., slaagt er eveneens in 
om zich vol overgave te focussen op zijn interesses en 
heeft met een paar vrienden al een eventbureau DP 
events opgericht.” 

Of er nog een ultieme droom is voor de toekomst? “ Ui-
teraard dat de bedrijven waar ik in betrokken ben verder 
mogen groeien en bloeien en daarnaast,  je zal verrast 
zijn, maar ik droom al mijn hele leven om een eigen fri-
tuur te openen. Of het er ooit echt van zal komen, weet 
ik niet, maar ook daar denk ik dat je met passie voor het 
vak een groot verschil kunt maken. Frieten bakken lijkt 
kinderspel, maar om daar een succesvolle onderneming 
van te maken, moet je net zoals in andere branches, 
200% de beste willen zijn.”
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ceo Binnenstebuiten

de fAvorieten vAn louis KeMps:

Auto: Mijn Land Rover Defender, al heb ik wel een aantal 
aanpassingen moeten laten doen omdat ik zo groot ben 
(1,97m).

Restaurant: De Kwizien in Hasselt: chapeau voor wat die 
mensen presteren.

Vakantiebestemming: Namibië. Om te jagen, maar ook de 
andere aspecten van Afrika spreken me enorm aan. Ik ben 
telkens verrast hoe gelukkig mensen daar zijn terwijl ze ei-
genlijk niks bezitten.

Wijn: Bourgogne (wit) en Bordeaux (rood), dus perfect wat 
we hier geserveerd kregen.

Ondernemers om naar op te kijken: Eigenlijk zijn er dat vijf: 
• Louis Machiels van Group Machiels: Slim en toekomst-
 gericht.
• Raymond Cretskens (Carrefour Market): Enorm buikge-
 voel als ondernemer en blijft altijd zichzelf.
• Francis Wanten (Comfort Energy): Heeft in klassieke 
 sector een schitterend groeiparcours afgelegd.
• André Knaepen (Cegeka): Gegroeid vanuit de nv Mijnen 
 en geweldig imperium opgebouwd.
• Stijn Bijnens  en Hugo Leroi(LRM): Echt super hoe zij er 
 met LRM in slagen om goed beheerd risicokapitaal 
 naar jonge ondernemers te brengen.

Tekst: Kurt MEERS
Foto’s: Luc DAELEMANS
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met vallen en opstaan

niemand die eraan twijfelde: de supermarkt die Alvo in april dit jaar opende in 
Neerpelt was één van de mooiste in Europa. Vanuit alle windstreken kwamen er 

experts om het vernieuwende concept te bewonderen. Maar gek genoeg geraakte het 
lokale publiek niet direct overtuigd. “En dan moet je durven om tijdig de stekker eruit 
te trekken”, zegt Wouter Verhoeven, de directeur van de winkel, die amper 2 maanden 
na de opening de deuren sloot. 

Alvo heeft een viertal winkels in Limburg, die allemaal 
zelfstandige entiteiten en aparte vennootschappen zijn. 
Wouter Verhoeven, meer dan 20 jaar ervaring in de sec-
tor, heeft de operationele leiding van deze vestigingen in 
Peer, Kortessem, Zonhoven en Tessenderlo. “Ik doe deze 

job alsof het mijn eigen winkels zijn”, zegt hij. “Je moet het 
heel graag doen en er 200% voor gaan. Zonder die instel-
ling moet je iets anders zoeken. Anders lukt het niet. Dat is 
trouwens ook zo in hobby’s of je huwelijk.” 

“ GRote inschattinGs-
 fout waaR we veel uit 
 leRen”
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met vallen en opstaan

Het dagelijks beheer waar Wouter Verhoeven voor instaat, 
behelst een omvangrijk takenpakket. “De samenstelling 
van het assortiment, het prijsbeleid, de folders, creatieve 
marketingacties, personeelsbeleid, een beetje vanalles. Ui-
teraard in nauw overleg met onze bestuurders.”

superMooi
Het bestuderen van opportuniteiten in de markt hoort 
er ook bij. “Inderdaad, dat is waar ondernemerschap om 
draait”, vindt Wouter Verhoeven. “Je moet altijd ogen en 
oren openhouden om groei mogelijk te maken.” Zo gebeur-
de het dat Alvo de ‘blinde vlek’ in het noorden van de pro-
vincie wou invullen met een nieuwe vestiging in Neerpelt. 
“Tussen aanvraag van de vergunning en de opening (in 
april 2016) ging er –zoals dat gebruikelijk is in België- heel 
wat tijd overheen”, herinnert de directeur zich. “Intussen 
veranderde het lokale landschap heel grondig, met enke-
le stevige concurrenten die erbij kwamen. We wisten dat 
we ons anders in de markt moesten profileren dan de dis-
counters, zonder echter de prijzen te verhogen. We kozen 
voor de focus op streekproducten, die heel mooi stonden 
uitgestald. Daarnaast bevonden alle afdelingen zich op 
aparte eilanden, alsof het gescheiden winkeltjes waren, 
zoals de bakkerij, slagerij, fruit- en groentenafdeling, enzo-
voort. Iedereen vond het supermooi.” Alvo investeerde zo’n 
5,5 miljoen euro in het concept. De kwaliteit was zichtbaar 
van topniveau. “Nochtans waren de prijzen hetzelfde als in 
de andere winkels van onszelf en van onze concurrenten. 
Maar het zag er allemaal wel veel mooier uit dan gebrui-
kelijk in de sector. Zodanig zelfs dat we de prijs van Groen-
tevakman van het Jaar hebben gewonnen en als finalist 
genomineerd waren voor de Mercuriusprijs, waar we, denk 
ik, een goede kans voor maakten.” 

steKKer
Ondanks de erg positieve commentaren, bleef de grote 
toeloop echter uit. “We hadden van bij de start het imago 
dat we vooral een dure winkel waren, en dat beeld kon-

den we niet wijzigen. We hebben heel veel inspanningen 
in marketing gedaan, maar het kwaad was geschied. Een 
grote inschattingsfout, want dat hadden we helemaal niet 
verwacht. Het hele team en ikzelf waren er rotsvast van 
overtuigd dat ons concept zou aanslaan. De ontgooche-
ling was dus heel groot.” Amper 2 maanden na de officiële 
opening, in juni dit jaar, stond de bedrijfsleiding voor een 
loodzware beslissing. “De kans dat we de situatie op een 
redelijke termijn konden rechttrekken, was heel klein. En 
dus moesten we de stekker eruit trekken. Heel moeilijk en 
pijnlijk, maar beter dat dan over de kop te gaan en alle jobs 
op het spel te zetten. Nu hebben we de medewerkers alle-
maal de kans geboden om in een andere vestiging van Alvo 
aan de slag te gaan.” Een zware slag, voor zowel personeel 
als voor het management. “Inderdaad, want de mensen 
hadden er ook enorm naartoe geleefd”, vertelt Wouter Ver-
hoeven. “Ze waren heel fier op de winkel en op de inspan-
ningen om het vernieuwende concept gestalte te geven.” 

rugzAK
Alvo Neerpelt werd een bladzijde die moest omgedraaid 
worden. “Ja, ook dat is ondernemen. Vooruit kijken. Al zit 
het project natuurlijk nog altijd in het achterhoofd. Het is 
een wijze les geweest. Ondanks alle ervaring, leer ik ook 
nog iedere dag bij. Ik beschouw ondernemen als een rug-
zak, waar je gaandeweg ervaringen instopt. Met wat je 
meemaakt, wordt de rugzak gevoed. Je kan er uit putten 
om moeilijkheden te overwinnen. Het project in Neerpelt 
heeft duidelijk gemaakt dat we nog meer de lokale situatie 
moeten bestuderen en ons nog ruimer moeten informeren 
om investeringsbeslissingen op te baseren. Buikgevoel is 
goed, maar dat alleen werkt niet meer om een onderne-
ming op te bouwen. Het hele plaatje moet kloppen van bij 
het begin. Maar goed, dat zal ons niet tegenhouden om 
even ambitieus onze toekomstige groeiplannen door te 
zetten.”

Tekst: Kurt MEERS
Foto’s: Serge MINTEN
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infografiek

Op één klein dipje na, in 2009, is de export van Limburgse bedrijven de afgelopen 10 telkens 
stevig gegroeid. De cijfers in deze statistiek tonen aan dat het aantal exportcertificaten, die 
worden afgeleverd voor de ‘verre export’, op 10 jaar tijd zelfs verdubbeld zijn. Waar er in 
2006 nog zo’n 10.700 certificaten werden uitgereikt, werden er eind 2015 zo’n 10.000 
extra geteld. Voor dit jaar wordt een status quo (20.700) vooropgesteld. Daarmee is het 
duidelijk dat Limburgse bedrijven de kerktoren resoluut hebben verlaten en de hele wereld 
als hun afzetmarkt beschouwen. Go! 

Tekst: Kurt MEERS
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spraakmakend

“ GRote klappen in   
 de hoReca volGen   
 pas oveR een jaaR”

praten over zwart geld in de horeca is zoals vloeken in de kerk of met een sjaal van 
KRC Genk door Sint-Truiden wandelen: not done. Toch doen een aantal exploitan-

ten anoniem een boekje open over de boeman die het sjoemelen nu aan banden legt: 
de witte kassa.  

Op het eerste gezicht zijn de gevolgen van de in-
voering van de witte kassa eerder beperkt. De over-
vertegenwoordiging van de sector in de lijst van 
faillissementen bestaat nog steeds, maar neemt 
niet spectaculair toe. De gevreesde ravage in res-
taurants, cafés, en brasseries blijft dus voorlopig uit. 
Volgens voorzichtige berichten zou de tewerkstelling 
in de horeca de afgelopen maanden zelfs groter ge-
worden zijn. De insiders die wij contacteerden, la-
chen dergelijk nieuws echter weg. Volgens hen zijn 
de eerste klappen wel al duidelijk merkbaar en zal 
het in de toekomst alleen nog maar erger worden.
“Loop ‘s avonds of zondags maar een keer door de 
straten van Hasselt of andere Limburgse steden en 
gemeenten en je kan de gevolgen van de witte kas-
sa meteen merken,” aldus een brasserie-uitbater. “Ik 

en veel collega’s met mij, sluiten (veel) vroeger de 
keuken of weigeren na een bepaald uur nog te tap-
pen. We sluiten nu ook gewoon op zondag de deur, 
omdat de opbrengsten niet opwegen tegenover de 
hoge kosten voor zondagswerk. Ik hoor dat steeds 
meer cafés en restaurants dit voorbeeld gaan vol-
gen. Op ‘zwakke’ dagen open zijn, staat gelijk aan 
een regelrechte aanslag op de kassa.” 

sterrenrestAurAnts

En ook voor de tewerkstelling worden stilaan de 
gevolgen duidelijk. “Ik had geen andere keuze dan 
personeel te laten afvloeien en te gaan werken met 
minder mensen die langere uren kloppen”, aldus 
een collega-uitbater. “Wie hier werkt in vast dienst-
verband, en is mogen blijven, heeft geen reden tot 



18

spraakmakend

klagen. Hun loon is zelfs iets gestegen. Maar wie 
weg moest, hebben we vervangen door flexi-jobs, in 
de hoop zo het tij te doen keren. Een vaste garçon 
verdient hier minimaal 28 euro per uur, terwijl een 
student of een flexi-job slechts 8,75 euro mee naar 
huis mag nemen. De keuze is dan uiteraard snel ge-
maakt.”

de onzeKerheid begint 
bij velen te KnAgen: 

hoe lAng Kunnen we dit 
nog volhouden?

Vooral horecazaken met veel ervaren, vast perso-
neel zijn de pineut. “In de sterrenrestaurants staat 
veel volk in de keuken en dat is in de huidige om-
standigheden niet houdbaar”, weet een chef-kok uit 
Midden-Limburg. “Ook de brasseries met een uitge-
breid personeelbestand zitten in het hoekje waar de 
slagen vallen. Een aantal uitbaters kijken nog even 
de kat uit de boom vooraleer aan afdankingen te 
denken. Ze willen hun goede, betrouwbare mensen 
niet kwijt, maar zien wel het water richting lippen 
stijgen. De onzekerheid begint bij velen te knagen: 
hoe lang kunnen we dit nog volhouden?”

rooKverbod
Een eerste prijsstijging is achter de rug en wordt nu 
nog wel ‘gepikt’ door de consumenten. “Hoewel, in 
cafés merk je toch al dat echte stamgasten vaker 
wegblijven omdat de bierprijs is verhoogd,” aldus 

een cafébazin. “Ze drinken nu vaker thuis aan su-
permarktprijzen. Voor ons is dat nog maar eens een 
streep door de rekening, want vergeet niet dat het 
rookverbod en de algemene economische crisis al 
heeft gezorgd voor een grondige scheiding tussen 
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kaf en koren. Wij vinden dan ook dat wij ‘gepakt’ wor-
den van alle kanten. Om iets over te houden moet 
je rekenen tot op de centiem en geen vergissingen 
maken. Zo gebeurde de reiniging van de leidingen 
vroeger op kosten van de brouwerij, maar moeten 
we daar nu zelf voor opdraaien. De witte kassa is 
tegen die achtergrond de druppel die de emmer doet 
overlopen.”

In restaurants is de invoering van de witte kassa 
niet alleen merkbaar aan de hogere prijzen, maar 
bijvoorbeeld ook aan het wegvallen van het dessert 
uit het menu. “Zo proberen we met kunst- en vlieg-
werk de gevolgen van de witte kassa op te vangen, 
en dit in afwachting van het optrekken van de mist 
over het horecalandschap.” Die afwachtende hou-
ding is momenteel typerend voor de sector. “Klopt. 
Zo worden ingrijpende beslissingen, zoals inves-
teringen, uitgesteld. En dat zorgt voor een vicieuze 
cirkel, want kwaliteit en innovatie boeten er op in, 
waardoor weer andere klanten afhaken.”

over And out
Pas volgend jaar zal de definitieve omvang van de 
aangerichte schade merkbaar zijn, zo voorspellen 
de exploitanten. “Ik verwacht dat 30 tot 40% van 
de horecazaken binnen één tot anderhalf jaar in de 
problemen zal geraken”, weet één van hun collega’s. 
“Falingen zijn onvermijdbaar. Het is dan ook logisch 
dat er momenteel heel wat horecazaken zijn over te 
nemen, zonder dat er veel geld op tafel moet komen.”
Het best geplaatst om te overleven zijn volgens in-
siders de zaken zonder personeel. “Kleine cafés of 
restaurants waarbij de uitbater alleen of met zijn 
partner de zaak runt, maken weinig kans om in de 
gevarenzone te belanden”, aldus nog een andere uit-
bater. “Bij de rest dreigt de witte kassa een heuse 
kaalslag te veroorzaken. De omvang daarvan zal 
slechts ergens in het midden van volgend jaar dui-
delijk worden. Het verdwijnen van al deze collega’s 
zal uiteraard niet bevorderlijk zijn voor het sociaal 
leven onze stad. Maar daar ligt onze overheid blijk-
baar niet van wakker….”

Tekst: Kurt MEERS
Foto’s: MiL
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wat is er gekomen van ...

in 2013 verkocht hij zijn bedrijven van de Z-Group. Na 20 jaar hard werken nam hij 
een jaar vakantie.  Helemaal stilzitten lukte echter niet. Matty kocht zich voor de helft 

in bij het Amerikaanse SeaNet, een bedrijf dat luxejachten laat bouwen in de formule 
van gedeelde eigendom.  Een soort bijberoep, zeg maar. “Maar dat bleek niks voor mij”, 
zegt Matty Zadnikar. “Ik doe iets voor 100 procent, of ik doe het niet.” Met als gevolg 
dat Matty zijn nieuwe business over de rest van de wereld gaat uitrollen.

matty ZadnikaR

“Ik leef weer aan 200 per uur”
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wat is er gekomen van ...

“Ik was altijd al gepassioneerd door motorboten”, zegt de man die tot het eind van de jaren tachtig 
nog bij de Kempische Steenkolen werkte. “De formule van gedeelde eigendom leek mij ook ideaal. In 
het eerste jaar wordt er nog veel gevaren door de eigenaars van een luxejacht. Maar nadien slabakt 
dat en komt de boot nog nauwelijks de haven uit. In onze formule wordt niet alleen de aankoopprijs 
door de eigenaars gedeeld, maar ook de onderhouds- en runningkosten. Vergelijk het dus niet met 
time sharing.” 

Vorig jaar wist Zadnikar zijn eerste luxejacht van 10 miljoen euro uit te leveren. Het tweede jacht van 
16 miljoen staat ondertussen in de steigers en wordt in maart 2018  aan de nieuwe eigenaars be-
zorgd. Maar daar blijft het niet bij. “Ik heb de formule van SeaNet ondertussen gekopieerd naar Malta 
voor de Europese markt”, zegt Zadnikar. “Daar hebben we nu een tweede poot uitgebouwd. Tegen 
het eind van dit jaar komt er ook een vestiging voor de Skandinavische landen, en volgend voorjaar 
moeten we ook in Azië actief zijn. Ik investeer nu veel in de toekomst. Tegen 2018 moet deze nieuwe 
business break even draaien.”

En zelfs hier houdt het niet op. “Volgend jaar wil ik ook nog een andere activiteit beginnen, met me-
teen een internationale focus. Veel meer kan ik er nog niet over kwijt. Maar je mag wel al weten dat 
het in het verlengde van de activiteiten van de Z-Group zal liggen”, lacht hij. 

En wij die dachten dat u het wat rustiger aan ging doen?
“Dat dacht ik eerst ook”, lacht Matty Zadnikar. “Het eerste jaar nadat ik de bedrijven van de Z-Group 
had verkocht, heb ik een sabbatical genomen. Maar dat is echt niks voor mij, zo heb ik moeten vast-
stellen. Ik heb het geprobeerd hoor, maar ik heb blijkbaar teveel energie. Nu ben ik weer met van alles 
tegelijk bezig. Tot begin oktober zat ik 70 procent van mijn tijd in het buitenland. Ik leef weer  aan 
200 per uur.”

Tekst: Dominiek CLAES 
Foto’s: MiL
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daG van hRm 2016

experts in personeelszaken verzamelden op 25 oktober in 
Alden Biesen voor de jaarlijkse Dag van HRM. Het is een 

evenement van Voka Limburg, waar door middel van lezin-
gen, workshops, groepsdiscussies en informele netwerk-
momenten, van gedachten wordt gewisseld over de laatste 
trends in de hr-sector. Hoogtepunt is traditioneel de uitreiking 
van de HRM Award. Federaal minister van Werk Kris Peeters 
en Voka-voorzitter Francis Wanten mochten dit jaar de prijs 
overhandigen aan Peter Manet en Davy Jonckers van Yontec. 
Maar ook de andere aanwezigen waren tijdens de afsluiten-
de receptie duidelijk in hun nopjes, zoals blijkt uit deze foto’s! Tekst: Kurt MEERS

Foto’s: Tom PALMAERS

limburg voor de lens

tAp hier
oM de fotoreportAge

online te beKijKen
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elke maand kijken we samen met een toekomstdenker 

hoe een sector de volgende jaren zal evolueren.  

vandaag de maakindustrie. 

de toekomstdenker

de logistiek is niet voor niets één van de speerpuntsectoren in de Limburgse economie. Iedereen 
is ervan overtuigd dat onze regio alle troeven in handen heeft om uit te groeien tot dé draaischijf 

van internationaal goederenverkeer. “Wij kunnen de sterkhouder van de lokale economie worden, 
zeker qua creatie van nieuwe jobs,” zegt Pascal Vranken, voorzitter van Logistiek Platform Limburg. 
“De enige voorwaarde is dat alle neuzen in dezelfde richting staan…” 

Pascal Vranken weet waar hij over spreekt. Hij is niet alleen 
voorzitter van het Logistiek Platform Limburg, maar ook COO 
van H.Essers, vaandeldrager van onze logistieke sector. Da-
gelijks merkt hij de enorme opportuniteiten die hier voor het 
oprapen liggen. Vooral om nieuwe jobs te creëren. Anderzijds 

wordt hij ook bijna dagelijks geconfronteerd met de drempels 
die de ontwikkeling afremmen. En daar moeten we op ingrij-
pen, vindt hij. “Als we naar de evolutie kijken die de logistiek 
in Limburg de laatste drie jaar heeft doorgemaakt, tellen we 
investeringen ter waarde van 365 miljoen euro, en 1.622 

“ Logistiek schept minstens 500 
 jobs per jaar. maar …”

pascal vRanken
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de toekomstdenker

nieuwe FTE’s”, zegt hij. “Dat is de meest voorzichtige schat-
ting. Helemaal niet slecht in een provincie die nog volop aan 
het bekomen is van de sluiting van Ford Genk. Het wijst niet 
alleen op de sterkte van de logistiek in tijden dat anderen het 
moeilijker hebben, maar ook op het enorme potentieel dat 
hier in Limburg voorhanden is. Als we het goed aanpakken, 
kunnen we het groeiritme van minstens 500 nieuwe jobs 
per jaar zeker aanhouden. Op voorwaarde dat er eensgezind 
wordt gewerkt aan de randvoorwaarden.”

veel geblAAt
Pascal Vranken heeft de belangrijkste noodwendigheden in 
een plan gegoten. “Een eerste vereiste is dat we onze con-
currentiekracht verhogen. Wat er ook gezegd en geschreven 
wordt, ten opzichte van landen als Duitsland en Nederland 
zijn we hier nog altijd zo’n 15 tot 20 procent duurder. Loon-
kosten blijven problematisch. Dat heeft onder meer te maken 
met de besluiteloosheid van onze diverse overheidsniveaus. 
Er wordt veel gepraat, maar weinig gedaan. Nochtans: wat 
men in Nederland en Duitsland kan, moet hier toch ook mo-
gelijk zijn?”
Een tweede voorwaarde is de verhoging van de aantrekke-
lijkheid om zich in Limburg te vestigen en buitenlandse inves-
teerders naar hier te lokken. “Het gaat dan onder meer over 
de snelheid waarmee vergunningen worden afgeleverd”, al-
dus nog Pascal Vranken. “Investeerders willen asap operati-
oneel zijn. Waar wij vroeger 6 tot 9 maanden nodig hadden 
om een nieuw magazijn op te starten, is dat nu tussen 18 en 
24 maanden. Daardoor glippen ons opdrachten door de vin-
gers.” Het acquisitiebeleid heeft nood aan coherentie. “Laat 
Locate in Limburg op dat vlak maar zijn gang gaan,” vindt 
Vranken. 

Nog zo’n troef die meer kan benut worden, is het onderwijs. 
“We zijn op goede weg qua instroom van nieuwe logistieke 
medewerkers. Maar er zijn niet alleen heftruckchauffeurs 
nodig. Ik voorspel dat het vinden van nieuwe vrachtwagen-

bestuurders problematisch wordt. Hun gemiddelde leeftijd 
bedraagt nu 53 jaar. Jongeren geraken gezien de vereiste 
flexibiliteit en hoge opleidingskost, moeilijk overtuigd om 
voor dit beroep te kiezen. En ook in de algemene, leidingge-
vende, technische en administratieve jobs moeten we talent 
motiveren om voor de logistiek te kiezen. Campagnes bewij-
zen daarbij zeker hun nut.”
Ander knelpunt dat moet aangepakt worden: de mobiliteit. 
“In Lommel ligt er 300 hectare interessante industriegrond, 
maar het gebied heeft de ontsluiting van een veldweg”, aldus 
de voorzitter. “Daarmee wijs ik niet alleen op het probleem 
van de Noord-Zuid of de IJzeren Rijn, maar bijvoorbeeld ook 
de ontsluiting in Tongeren of Sint-Truiden. Een goede, wel-
doordachte, trimodale infrastructuur is essentieel om als lo-
gistieke regio voor vol aanzien te worden.”

vele troeven
Pascal Vranken heeft ook een voorstel om al die randvoor-
waarden concreet in te vullen. “We moeten dit aanpakken 
volgens een triple-helix-model: de bedrijven, samen met de 
overheid en de kennisinstellingen”, vindt hij. “Door samen, 
met één stem en één visie te bepalen waar wij als Logistiek 
Limburg voor staan, kunnen we een rol van betekenis spe-
len in West-Europa. We hebben enorm veel troeven, zoals 
onze ligging, de flexibiliteit, servicegerichtheid en werkkracht 
van onze mensen, en het grote potentieel aan ruimte. We 
hebben ook enorm veel ervaring bij grote logistieke spelers, 
beschikken over innovatief vermogen en sterke academische 
partners. Het is nu aan onszelf om dit alles te smeden tot 
iets moois en zo de bikkelharde concurrentie voor te blijven. 
Want de wereld draait heel snel en ook andere regio’s in onze 
directe omgeving profileren zich als logistieke draaischijf. 
Duisburg, Venlo, Beek/Maastricht… allemaal zetten ze in op 
logistiek. Wij moeten dus snel en efficiënt met z’n allen rea-
geren, of de trein raast aan ons voorbij…” 

Tekst: Kurt MEERS
Foto’s: Sven DILLEN
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Limburg zendt zijn zonen en dochters uit over de wereld en 

made in Limburg wil de nodige aandacht schenken aan hun 

reilen en zeilen. 

limburgse expat

na een succesvolle passage bij een dochterbedrijf in Tessenderlo, werd Patrick 
Vandenrhijn in 2000 gevraagd om in het Duitse Weikersheim directeur te worden 

van machinebouwer Bdtronic. In de 16 jaren die daarop volgden, wist hij er een inter-
nationale toponderneming met 265 personeelsleden van te maken. “Hoewel ik Gen-
kenaar ben en blijf in hart en nieren, acht ik de kans klein dat ik ooit naar Limburg 
terugkeer”, zegt hij. 

“ Duitsland heeft ons op culinair   
  vlak ingehaald”

GenkenaaR 
patRick vandenRhijn

is ceo in duitsland
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limburgse expat

Als jonge handelsingenieur (Limburgs Universitair Cen-
trum, Diepenbeek) zette Patrick Vandenrhijn zijn eerste 
carrièrepassen op Limburgse bodem. Het was toen 1997. 
Drie jaar later werd hem de vraag gesteld om naar Mid-
den-Duitsland te verhuizen, meer bepaald naar Weikers-
heim, in de buurt van Würzburg. “Ik mocht er directeur 
worden van onze afdeling voor machinebouw”, vertelt hij. 
“Nog eens twee jaar verder, hebben we een MBO gedaan 
en konden we Bdtronic als verzelfstandigd bedrijf verder 
op de kaart zetten.” Met succes. “Toen ik er begon waren 
we met 35 mensen. Dat zijn er intussen 265 geworden, 
verspreid over vestigingen in Duitsland, Italië, de VS, Mexi-
co, China en het VK. We maken hoogtechnologische ma-
chines, onder meer voor de productie van elektronica in de 
automobielsector. Tesla en BMW zijn bijvoorbeeld klanten 
van ons. Momenteel halen we een omzet van 50 miljoen 
euro, maar de ambitie is om te verdubbelen over enkele 
jaren. We zijn nu ook beursgenoteerd. Wat ons tegenhoudt 
om te groeien is het gebrek aan goede mensen. We rekru-
teren er nu al zo’n 65 per jaar, en kijken daarvoor in de hele 
wereld. We hebben bijvoorbeeld ook drie Limburgers in 
dienst genomen, omdat ik weet dat hun mentaliteit en de 
scholingsgraad in orde zijn.”

KerKtoren
Zelf pendelde Patrick aanvankelijk tussen Genk en Duits-
land. “Maar na acht jaar was dat niet meer vol te houden 
en ben ik verhuisd. Momenteel woon ik in Regensburg 
(tussen Neurenberg en München) en heb ik nog een appar-
tementje in de buurt van het bedrijf om tijdens weekdagen 
te overnachten. Ik ben natuurlijk ook veel in onze andere 
vestigingen, met lange vliegtuigreizen tot gevolg. Ik heb 
al 200.000 vliegmijlen achter de kiezen… Niet altijd even 
aangenaam.” Waar ook ter wereld, Patrick Vandenrhijn 
voelt zich vooral een Europeaan. “In Duitsland ben ik nog 
altijd ‘de Belg’ en in België zeggen ze ‘de Duitser’. Ik kan zelf 
ook niet kiezen. Mijn bloed is natuurlijk nog Genks en Lim-
burgs, maar toch zie ik mezelf eerder als Europeaan. België 

is me wat te klein. Er gebeurt nog te veel onder de kerkto-
ren. Zowel politiek als economisch maken ze zichzelf nog 
veel kleiner. Ik denk aan het verbod op nachtarbeid voor 
e-commercebedrijven. Allez nu… De hele wereld is toch 
een winkel door internet? Iedereen koopt in alle uithoeken 
van de wereld, en in België gaat men op de rem staan… 
Er wordt ook te weinig gedaan om ondernemerschap te 
ondersteunen. In Duitsland is dat helemaal anders. Eens je 
jezelf bewezen hebt, gaan alle deuren open. Wij gaan wel-
dra voor de tweede keer op korte tijd een nieuw gebouw 
neerzetten. Wel, het is de stad die investeert, en wij huren 
van hen. Met vergunningen enzo moeten wij ons dus he-
lemaal niet bemoeien. Alles gaat supersnel. Een luxe als je 
vergelijkt met de rompslomp in België.”

würst
Of Patrick nog ooit terugkomt naar Genk? “Op bezoek 
natuurlijk wel. Als er neefje zijn communie doet, bijvoor-
beeld (lacht). Zo’n twee tot drie keer per jaar ga ik langs 
bij familie en vrienden. Ik volg ook de Vlaamse tv-zenders 
via Stievie, en uiteraard wil ik steeds op de hoogte blijven 
van de matchen van KRC Genk. Maar om er terug te gaan 
wonen… Goh, ik denk het niet. Ik voel me heel goed thuis in 
Duitsland en heb de indruk dat de economische toekomst 
zich eerder hier zal manifesteren. Ik hou ook van de streek. 
Ik ben een fervent fietser, en ga ook regelmatig skiën. Van 
thuis ben ik op een half uurtje in de skigebieden. Daarnaast 
ben ik een gepassioneerd wijnliefhebber, en zelfs dan zit 
je goed in Duitsland. Voor het culinaire zie ik evenmin een 
redenen om terug te keren naar België. Waar de Belgische 
gastronomie vroeger in schril contrast stond met de Duitse 
Würst en de rest van de vettige keuken, is dat onevenwicht 
helemaal hersteld. Je vind hier restaurants die moeiteloos 
gelijke tred houden met de beste in België… Ik denk dat ik 
dus nog wel eventjes blijf waar ik ben!” 

Tekst: Kurt MEERS
Foto’s: MiL
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u ligt wakker van ...

in tijden waarin 1/3 bedrijven moeite heeft om de openstaande vacatures gepast in 
te vullen, is het niet zo evident om de witte raaf uit de vijver te vissen… Het komt 

er dus op aan om collega’s met potentieel binnen te halen en hen vervolgens via cur-
sussen, coaching, opleidingstrajecten en andere vormingsprojecten helemaal klaar te 
stomen voor hun specifieke takenpakket. Dat vertelt ook Bart Canini van Creneau In-
ternational, het gekende bureau voor interieurinrichting. 

de opleidinG van
uw medeweRkeRs
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u ligt wakker van ...

“Het merendeel van onze medewerkers heeft specifieke studies gedaan, zoals architectuur, interi-
eurarchitectuur, grafische vormgeving of productontwikkeling”, zegt zaakvoerder Bart Canini. “Alle-
maal straf in hun vakgebied. Toch stelden we een lacune vast in hun competenties, met name het 
samenstellen en vooral het overbrengen van een mooie, duidelijke presentatie. Dat is nochtans super 
belangrijk voor ons, omdat we alleen zo onze voorstellen kunnen visualiseren bij klanten en potenti-
ele klanten. Bovendien moet het begeleidende verhaal  goed gebracht worden. De houding, intonatie, 
oogcontact, enzovoort, kunnen doorslaggevend zijn om een project binnen te halen. Je krijgt maar één 
keer de kans om een goede eerste indruk te maken…” 

Acteur

Creneau ging dus op zoek naar een korte en krachtige opleiding om de medewerkers bij te scholen in 
presentatietechnieken. “Zo zijn we terechtgekomen bij Fortio Bedrijfsopleidingen”, aldus Bart Canini. 
“We hadden eerst een verkennend gesprek over de mogelijkheden en daar hadden we meteen een 
goed gevoel bij. We kregen als docent de acteur Rashif El Kaoui voorgeschoteld, een verrassende, 
maar zeer terechte keuze. Hij wist als geen ander over te brengen hoe een verhaal op een boeiende 
manier kan worden gebracht.”

filMpjes

Concreet werden er 50 medewerkers van Creneau International door de docent onder handen geno-
men. “We werden verdeeld in kleine groepjes, die allen 4 halve dagen de training moesten volgen,” 
vertelt Bart Canini. “Het was niet alleen plezierig, maar ook bijzonder leerrijk. Al van in de beginfase 
had je het gevoel dat je iets had bijgeleerd. Er werden basistechnieken aangeleerd, filmpjes getoond 
van goede en slechte voorbeelden, tips rondgestrooid en evaluatiemomenten ingelast om te zien of 
iedereen de leerstof goed had opgepikt. Uiteindelijk was iedereen erg tevreden en zijn onze presenta-
ties merkelijk beter geworden. De samenwerking met Fortio Bedrijfsopleidingen is dus voor herhaling 
vatbaar.”

Tekst: Kurt MEERS
Foto’s: Sven DILLEN
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In made in Limburg leggen we natuurlijk ook 

graag de klemtoon op bekende en minder 

bekende Limburgse producten. 

een product, Made in Limburg, met potentieel om de wereld te veroveren… Dat is 
MyFontinet, een filtersysteem dat kraantjeswater zo grondig zuivert dat bacterie-

en en andere troep niet worden opgedronken. Het product, dat is ontwikkeld in Lom-
mel en Herk-de-Stad, wacht nu op de grote doorbraak. 

“Het verhaal begint in Lommel, waar de uitvinder 
Joop Scharstuhl, na vele jaren van intensief on-
derzoek, een vezel heeft ontwikkeld om minuscule 
deeltjes te scheiden”, zegt Bart Wolfs van MyFonti-
net. “De vezel is uniek in de wereld en wordt bijvoor-
beeld gebruikt om rode en witte bloedlichaampjes te 
scheiden. Een andere toepassing is de Lifestraw, een 
kleine tube waarmee je water uit een vijver of beek 
kunt opzuigen en het er aan de andere kant, gezui-
verd en dus drinkbaar, uitkomt. Het wordt bijvoor-
beeld in Afrika gebruikt als mechanisch alternatief 
voor chemische reinigingstabletten. Ook avontuurlij-
ke reizigers nemen het mee op tocht, zodat ze altijd 
drinkbaar water hebben. Nog een andere toepassing 
wordt gebruikt in ziekenhuizen om de legionellabac-
terie buiten te houden.” 

leKKer
Bart Wolfs en Esther Surkijn van MyFontinet willen 
er echter een brede toepassing voor elk huishouden 
van maken. “De technologie, die bestaat uit een wir-
war van minuscule buisjes met een heel kleine ope-
ning, werkt perfect om kraantjeswater helemaal te 
zuiveren”, legt Bart Wolfs uit. “Ons doel is drinkbaar 

een unieke filteR vooR 
ZuiveR kRaantjeswateR



In made in Limburg leggen we natuurlijk ook 

graag de klemtoon op bekende en minder 

bekende Limburgse producten. 

water te voorzien, dat lekker, duurzaam en hyperge-
zond is. Het product hiervoor staat nu op punt. De 
vezels hebben we in een filter gestoken, die past in 
een inox (of plastic) huis. Het geheel kan je gewoon 
monteren op de waterleiding, en zo krijg je een unie-
ke waterkwaliteit. Beter dan water in flessen en veel 
goedkoper.”

ecologisch
Het product is al aan diverse wetenschappelij-
ke tests onderworpen. “Het rapport van het VITO 
stelt dat alle bacteriëen voor 99,99 procent uit het 
stromende water zijn verdwenen. Maar ook andere 
stoffen, zoals lood of asbestresten van de leidingen, 
medicijnresten en andere kleine deeltjes die je in ‘ge-
woon’ kraantjeswater kunt vinden. Let op, ik zeg niet 
dat leidingwater slecht is, maar mag wel met zeker-
heid zeggen dat dat van ons beter is. Wie het ge-
proefd heeft, zal ook bevestigen dat de smaak veel 
zuiverder is. Een ander onderzoek heeft de ecologi-

sche voetafdruk gemeten. Wij stoten 39 keer minder 
CO2 uit dan bij gebruik van flessenwater. Dat kan 
tellen…”

investeerders
MyFontinet wordt nu al met mondjesmaat verkocht 
aan mensen die gezondheid en duurzaamheid erg 
belangrijk vinden. “We staan voor de grote doorbraak, 
maar zijn nog te klein om er grote marketingbudget-
ten tegenaan te kunnen gooien”, legt Bart Wolfs uit. 
“En mensen veranderen hun gewoontes niet graag. 
We moeten het dus hebben van mond-tot-mondre-
clame. Verder zoeken we investeerders en partners 
die ons project een boost kunnen geven. Al zeggen 
we het zelf: zo’n uitvinding, die alleen maar voorde-
len biedt, verdient het om op heel grote schaal toe-
gepast te worden!”

Tekst: Dominiek CLAES
Foto’s: Serge MINTEN
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voor u getest

essentieel onderdeel van een goeddraaiend bedrijf is de kwaliteit van de koffie én 
van de broodjes… We gingen voor u op zoek naar enkele voorbeelden van broodjes 

die bijzonder goed scoren tijdens de break. Vanessa Vanstreels en Steven Jansen van 
Woody’s in Hasselt weten er alles over.

We gingen binnen bij Woody’s om enkele broodjes te proe-
ven, en kwamen buiten met een straf ondernemersverhaal. 
Het is nu al 15 jaar geleden dat Vanessa Vanstreels 20 jaar 
was en haar goesting om een eigen zaak te starten, omzette 
naar heel concrete plannen. “De zaak die ik destijds overge-
nomen had, bleek op sterven na dood, en dus had ik eigenlijk 
veel te veel betaald”, vertelt ze. “Maar goed, volhouden was 
de boodschap. Altijd heel hard blijven werken. Al van in het 
begin maakten we niet-alledaagse broodjes. Echte specia-
liteiten, waarvan er sommige nog steeds op de kaart staan. 
Daarnaast gingen we het aanbod uitbreiden met desserts, 

soep, pasta, enzovoort. De formule sloeg wel aan. Ondertus-
sen was ik Steven tegengekomen, die toen kok was in The 
Century. Hij heeft altijd meegedacht om innovatief te zijn en 
nieuwe creaties uit te proberen. Op die manier werken we 
nog altijd.”

oM 3 uur op
Woody’s verhuisde door plaatsgebrek naar een nieuw pand 
op de weg naar Diepenbeek, en groeide uit tot misschien wel 
de grootste broodjeszaak van Limburg. “We hebben nu 25 
mensen in dienst, goed voor 19 voltijdse equivalenten”, aldus 

BRoodjes vooR 
BedRijven
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voor u getest

nog Vanessa. “Een hele klus om zo’n team aan te sturen, ook 
al door de diverse voorkeuren van uurroosters. Maar het lukt. 
We geven zelf nog altijd het goede voorbeeld. Zo staan we 
op om 4 uur ’s nachts om de voorbereidingen in de keuken 
te treffen en de schotels voor ontbijtvergaderingen te ma-
ken. Of om 3 uur soms, zoals morgen, want we moeten 150 
lunchpakketten maken voor mensen die met de bus op reis 
vertrekken.”
Woody’s heeft het plafond van de groei nog niet bereikt. “We 
zien dat door de crisis minder mensen op restaurant gaan, 
en door de witte kassa de prijzen daar zijn gestegen”, zegt 
Steven Jansen. “Dat speelt in onze kaart, want broodjes zijn 
er in alle soorten en prijsklassen. Van een gewone sandwich 
tot een luxebroodje. Zowel bedrijven die vergaderingen hou-
den als individuele werknemers kiezen wel prijsbewust. Met 
de introductie van nieuwigheden vangen we dat voor een 
stuk op, want iedereen wil toch wel onze recente aanwin-
sten van de kaart eens proeven.”

online bestellen
Innovatie blijft dus, zelfs in deze klassieke sector, heel be-
langrijk. “We zijn eigenlijk constant bezig met nieuwe sma-
ken en ingrediënten te combineren om nieuwe broodjes van 
te maken”, aldus nog Steven. “Per jaar vinden we 10 tot 15 
nieuwe broodjes uit. Daarnaast breiden we ook het gamma 
voortdurend uit. Zo leveren we nu ontbijtmanden, hebben 
we speciale vergaderpakketten voor bedrijven, verzorgen we 
broodjesmanden voor babyborrels, enzovoort. We investe-
ren tevens veel in ICT, zodat klanten eenvoudig en op maat 
van het bedrijf, hun broodjes online kunnen bestellen en af-
rekenen. Het tempo is hels, maar we doen het nog altijd met 
veel toewijding.” 

Tekst: Kurt MEERS 
Foto’s: Serge MINTEN

en dAn toch MAAr enKele toppers voor uw vergAdertAfel?

zuiders speciaal is een focaccia met pesto, ruco-
la, parmaham, zongedroogde tomaten, alfalfa en 
parmesaanse kaas (5,00 euro).

spaans temperament is een ronde tomaat-ba-
silicumbol met pesto, chorizo, rucola, zongedroog-
de tomaten, gebakken rundsreepjes, alfalfa en roze 
dressing (5,20 euro).

hofnar is een multigranen broodje met schijfjes 
kip, rucola, currysaus, ananas, radijs en sojascheu-
ten (4,70 euro).
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Working nine to five. Dolly Parton had nooit dur-
ven denken dat haar song tot ‘een mentaliteit’ 
zou uitgroeien. Verdorven en totaal voorbijge-
streefd. Dat beseft iedereen, want in haast elk cv 
staat tegenwoordig expliciet ‘geen 9-to-5-men-
taliteit’. Lees: ik ben flexibel. 

Raar genoeg stellen de (politieke en syndicale) 
vertegenwoordigers van deze werkzoekenden, 
en van werknemers, dat ze helemaal geen extra 
flexibiliteit willen. Het moet 9-to-5 blijven. En 38 
uur per week. Wee het gebeente van wie daar iets 
aan wil veranderen! 

Ook raar: alleen aan de ene zijde van de flexibi-
liteit mag niets veranderen, want voor zichzelf 
kan het allemaal niet flexibel genoeg. Honderd 
vakantiedagen opsparen, van thuis uit werken 
(met alle faciliteiten door de werkgever betaald), 
lange-reizen-verlof, ziektedagen als je niet ziek 
bent geweest, uitbreiding van ouderschaps- en 
borstvoedingverlof, deeltijds werk (per uur zelf te 
kiezen), baaldag-  en pijn-aan-mijn-goestingver-
lof… “En anders? Dan krijg ik stress. Of een burn 
out. Neh.” 

Nochtans hebben wij de indruk dat 99 procent 
van de werknemers het helemaal niet erg vindt 
dat de werkgever wat extra flexibiliteit vraagt. 
Ze zeuren niet als er na de uren een presenta-
tie moet aangepast worden, als er een zaterdag 
moet gewerkt worden omdat het pokkedruk is, 
of er een vrijwilliger wordt gezocht om op een 
buitenlandse beurs te gaan staan. Zeker niet bij 
dynamische groeibedrijven, waar het juist ‘cool’ is 
dat er ’s nachts, bij een stuk pizza en pintje, tegen 
de deadlines wordt gevochten.

Raar is dan ook de weerstand tegen de rege-
ringsmaatregelen die meer flexibiliteit mogelijk 
maken, zoals nachtarbeid in de e-commerce, we-
kelijks glijdende uren, flexi-jobs in de horeca,… In 
plaats van dit te bekijken als opportuniteiten die 
iedereen ten goede komen, worden ze geïnterpre-
teerd als zwepen om slavenarbeid in Daens-ach-
tige regimes mogelijk te maken. Of vertegen-
woordigen deze kritikasters alleen de enkelingen 
die elke dag een kwartier vroe-
ger stoppen om zeker als 
eerste aan de prikklok te 
staan? 

Kurt Meers

alles flex?

ons gedacht
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